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NOTIFICATION OF DECLARATION

United Kingdom.

Second Additional Protocol to the European Convention on
Mutual Assistance in Criminal Matters, opened for signature,
in Strasbourg, on 8 November 2001 (ETS No. 182).

1 February 2004.

1 October 2010.

ETS No. 182 Res./Decl. United Kingdom.

(See annex)

4 July 2024.

Notification made in accordance with Article 35 of the Protocol.
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ETS/STE No. 182

SECOND ADDITIONAL PROTOCOL
TO THE EUROPEAN CONVENTION ON MUTUAL ASSISTANCE IN CRIMINAL MATTERS

opened for signature, in Strasbourg, on 8 November 2001

DEUXIEME PROTOCOLE ADDITIONNEL
A LA CONVENTION EUROPEENNE D'ENTRAIDE JUDICIAIRE EN MATIERE PENALE

ouvert a la signature, a Strasbourg, le 8 novembre 2001

Reservations and Declarations
Réserves et Déclarations

UNITED KINGDOM

Declaration contained in a letter from the Secretary of State for Foreign, Commonwealth
and Development of the United Kingdom, dated 2 July 2024, registered at the
Secretariat General on 4 July 2024 - Or. Engl.

In accordance with Article 9, paragraph 9, of the Second Additional Protocol, the Government of the United
Kingdom declares that it will not apply the provisions of this article to hearings by video conference
involving the accused person or the suspect, where the hearings are, or form part of, the trial of that
person. This position applies irrespective of whether or not the hearings involve oral or written evidence
from the accused person or the suspect.

ROYAUME-UNI

Déclaration consignée dans une lettre du Secrétaire d'Etat aux Affaires étrangéres, du
Commonwealth et du Développement du Royaume-Uni, datée du 2 juillet 2024,
enregistrée au Secrétariat Général le 4 juillet 2024 - Or. angl.

Conformément a l'article 9, paragraphe 9, du Deuxiéme Protocole additionnel, le Gouvernement du
Royaume-Uni déclare qu’il n’appliquera pas les dispositions de cet article aux audiences par
vidéoconférence impliquant I'accusé ou le suspect, lorsque les audiences ont lieu, ou font partie du proces
de cette personne. Cette position s'applique indépendamment du fait que les audiences impliquent ou
non des témoignages oraux ou écrits de la personne accusée ou du suspect.



